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Utlåtande Rotel I (Dnr KS 2024/130) 

Motion om att inrätta Näringslivsforum Stockholm 
 

Motion av Nike Örbrink (KD) 

Förslag till beslut 

Föredragande borgarrådet Karin Wanngård 

Sammanfattning av ärendet 

Nike Örbrink (KD) har väckt en motion i kommunfullmäktige där hon föreslår att 
kommunstyrelsen ges i uppdrag att inrätta Näringslivsforum Stockholm som ett råd 
under kommunstyrelsen med syfte att förbättra Stockholms företagsklimat genom en 
kontinuerlig dialog mellan staden och det lokala näringslivet.  

Rådet föreslås bestå av både förtroendevalda och externa representanter som ska följa 
stadens näringslivsarbete, ge råd, vara remissinstans och yttra sig över relevanta 
styrdokument. 

Beredning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, Farsta stadsdelsnämnd, Hägersten-
Älvsjö stadsdelsnämnd, Södermalms stadsdelsnämnd, Stockholms Stadshus AB, 
Företagarna, Mobility Sweden, Stockholms Handelskammare, Svensk Handel, 
SäkerhetsBranschen, Transportföretagen och Visita Stockholm.  

Företagarna, Mobility Sweden, Stockholms Handelskammare, Svensk Handel och 
Visita Stockholm har inte inkommit med svar. 

Stadsledningskontoret instämmer i att Stockholm behöver ett gott företagsklimat och 
anser att utformningen ett nytt råd för näringslivsarbete i enlighet med motionärens 
förslag måste föregås av en kartläggning för att säkerställa att eventuella nya 
mötesplattformar mellan staden och näringslivet blir så effektiva som möjligt. 

Farsta stadsdelsnämnd har inga synpunkter i frågan om inrättande av 
Näringslivsforum som råd under kommunstyrelsen och vill invänta den reviderande 
näringslivspolicyn innan vidare ställningstagande i frågan. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.
Motionen besvaras med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet.
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Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd anser att ett centralt näringslivsråd kan vara bra, 
men anser framför allt att det skulle behövas en bättre central samordning och 
styrning av det lokala näringslivsarbetet i staden och att de lokala 
företagarföreningarna skulle behöva mer stöttning för att finnas kvar. 

Södermalms stadsdelsnämnd ser positivt på att näringslivsfrågor får ökad 
uppmärksamhet inom staden, men kan inte ta ställning till om ett nyinrättat 
Näringslivsforum skulle förbättra det arbete som redan pågår under ledning av 
stadsledningskontorets näringslivsenhet och Stockholm Business Region AB. 

Stockholms Stadshus AB anser att det är angeläget att arbeta med näringslivsfrågor 
inom Stockholms stad. Kontinuerlig dialog med näringslivet främjar stadens 
utveckling. 

SäkerhetsBranschen anser att ett nära samarbete leder till att även näringslivets behov 
beaktas i beslutsprocesser och anser att förslaget kan bidra till att stärka dialogen och 
samarbetet mellan staden och det lokala näringslivet.   

Transportföretagen ser ett behov av att stärka relationerna mellan näringslivet och 
staden och ställer sig bakom motionen om att inrätta ett Näringslivsforum. 

Föredragande borgarrådets synpunkter 

Stockholms stads näringslivsarbete ska bidra till att skapa arbetstillfällen och en 
hållbar, attraktiv och internationellt konkurrenskraftig storstad, där fler och växande 
företag leder till ökad välfärd. Det är genom dialog och samverkan mellan staden och 
näringslivet som nya lösningar och perspektiv hittas och utvecklingen drivs framåt.  

Varje vecka sker hundratals möten med företagare i Stockholm, både genom stadens 
myndighetsutövande verksamheter och genom nämnders och bolagsstyrelsers 
kärnuppdrag. Genom bland annat tillstånds- och tillsynsärenden, upphandlingar, 
samverkansformer och företagsdialoger får staden en viktig förståelse för företagens 
vardag.  

För att få full utväxling av stadens näringslivsarbete är samtliga nämnder och 
bolagsstyrelser viktiga. Flertalet nämnder och bolagsstyrelser i Stockholms stad har i 
sitt löpande arbete etablerade kommunikationsvägar och rutiner för möten och 
samarbeten med företag och därmed god insikt i näringslivets behov. Det finns även 
ett antal dialogform, till exempel näringslivsråd på stadsdelsnivå. 

Ett särskilt stort ansvar har Stockholm Business Region AB (SBR), som är stadens 
näringslivsbolag och leder det operativa näringslivsarbetet. SBR utvecklar 
kontinuerligt formerna för strukturerad dialog med näringslivet och har under året 
arbetet med en ny systematik gällande företagsbesök.  

Under året har SBR genomfört 100 företagsbesök i Järva och 100 i Farsta. Besöken 
ger staden en ökad kunskap om nuläget i lokalt näringsliv och dess behov. Det ökar 



3 (12)

kunskapen om förutsättningar i prioriterade områden och ger möjlighet till långsiktig 
dialog med näringslivet.  

Det är viktigt att Stockholms stad samordnar sina insatser inom näringslivsarbetet och 
stärker förståelsen för och vikten av ett gott företagsklimat. Det pågår ett arbete med 
att uppdatera Stockholms stads näringslivspolicy. Den ger riktning i stadens arbete 
genom att definiera och tydliggöra förutsättningar och villkor som lägger grunden för 
att alla typer av företag ska ha bra förutsättningar att starta, verka och växa i 
Stockholm.  

Det pågår även ett arbete med att utveckla och implementera en modell för att 
utveckla det lokala näringslivet gällande frågor som tillstånd, trygghet, service och 
information med mera. Det ska ske i nära samarbete med stadsdelsnämnderna och 
berörda bolagsstyrelser. 

Sammantaget finns redan idag etablerade kommunikationsvägar, samverkansformer, 
forum, dialoger och möten med näringslivet inom Stockholms stad och det är inte 
säkert att en eventuell ny mötesplattform skulle förbättra detta arbete. 

Bilaga 

Motion om att inrätta Näringslivsforum Stockholm, dnr KS 2024/130-1 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar enligt föredragande borgarråds förslag.  

Stockholm den 18 december 2024 

Karin Wanngård 
Kommunstyrelsens ordförande 

Reservation av Nike Örbrink (KD) enligt följande. 

Jag föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att bifalla motionen, 

2. Att därutöver anföra följande 

Under förra mandatperioden var Kristdemokraterna med och tog fram stadens första 
näringslivspolicy. Efter flera år av kraftigt försämrade placeringar i rankingen över 
svenska kommuners lokala företagsklimat lyckades vi markant förbättra resultatet. 
Trots en utdragen pandemi och lågkonjunktur efterlämnade vi en stad i bättre skick än 
när vi tillträdde. 
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Stockholms företagsklimat är avgörande för hela Sverige. Som landets ekonomiska 
motor utgör stadens näringsliv inte enbart Sveriges största arbetsmarknad, det är även 
den största plantskolan för framtidens bolag och branscher. Som politiker i landets 
huvudstad har vi ett stort ansvar att stärka samverkan med stadens näringsliv och 
förvalta dess företagsklimat. 
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Ärendet 

I en motion väckt i kommunfullmäktige föreslår Nike Örbrink (KD) att 
kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att inrätta Näringslivsforum 
Stockholm som ett råd under kommunstyrelsen. Motionären anför att Stockholms 
företagsklimat är avgörande då staden är landets ekonomiska motor. Stadens 
näringsliv är både Sveriges största arbetsmarknad och den största plantskolan för 
framtidens bolag och branscher. Motionären anser att det behövs ett bättre 
företagsklimat för att fler jobb ska skapas i nya och växande företag. Lokala 
utmaningar behöver motverkas samtidigt som ansträngningar för att attrahera globala 
talanger behöver fortsätta. 

Genom att inrätta ett Näringslivsforum Stockholm som råd under kommunstyrelsen 
anser motionären att en kontinuerlig dialog mellan staden och det lokala näringslivet 
kan formaliseras. Rådets syfte skulle bli att följa stadens näringslivsarbete, ge råd och 
utgöra remissinstans samt inneha rätt att yttra sig över relevanta styrdokument. I 
likhet med befintliga råd bör Näringslivsforum bestå av såväl förtroendevalda som 
externa representanter. 

Remissammanställning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, Farsta stadsdelsnämnd, Hägersten-
Älvsjö stadsdelsnämnd, Södermalms stadsdelsnämnd, Stockholms Stadshus AB, 
Företagarna, Mobility Sweden, Stockholms Handelskammare, Svensk Handel, 
SäkerhetsBranschen, Transportföretagen och Visita Stockholm.  

Företagarna, Mobility Sweden, Stockholms Handelskammare, Svensk Handel och 
Visita Stockholm har inte inkommit med svar. 

Stadsledningskontoret 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 6 september 2024 har i 
huvudsak följande lydelse. 

I kommunfullmäktiges budget för 2024 framgår det att kompetensförsörjning, bra 
infrastruktur, en aktiv näringspolitik och ett gott företagsklimat är avgörande för en 
växande stad och bidrar till fler jobb, tillväxt och därmed förutsättningarna för en 
ökad välfärd. Stockholm ska vara det självklara valet för en mångfald av företag. Det 
ska vara enkelt att komma i kontakt med staden och ärenden ska hanteras effektivt, 
rättssäkert och serviceinriktat. Stadsledningskontoret anser att det är viktigt för staden 
att ha ett välfungerande näringsliv som bidrar till att skapa arbetstillfällen, ökad 
välfärd, trygghet och en hållbar, attraktiv och växande storstad. 

I kommunfullmäktiges budget för 2024 framgår det vidare att kommunstyrelsen i 
samarbete med arbetsmarknadsnämnden, exploateringsnämnden, kulturnämnden, 
miljö- och hälsoskyddsnämnden, servicenämnden, socialnämnden, 
stadsbyggnadsnämnden, trafiknämnden, utbildningsnämnden och Stockholm 
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Business Region AB ska se över och revidera stadens näringslivspolicy samt ta fram 
en bilaga till näringslivspolicyn med en etableringsstrategi för Stockholms stad. 

I mål och uppgifter för stadens nämnder och bolagsstyrelser i kommunfullmäktige 
budget för 2024 ingår att förbättra förutsättningarna för näringslivet, tillhandahålla 
lots- och servicefunktion gentemot företag och bidra till att Stockholm är en 
företagsvänlig stad där näringslivet är nöjda med kontakter och bemötande med 
staden. 

Staden tar till sig av såväl egna som externa undersökningar och mätningar för att 
förbättra sin service till näringslivet och stadsledningskontoret konstaterar att det 
näringslivsfrämjande arbete som görs i staden följs upp och utvecklas. 
Stadsledningskontoret konstaterar vidare att de årliga undersökningarna som mäter 
stadens myndighetsutövning visar att Stockholm ligger på fortsatt höga nivåer men att 
viktiga delar behöver fortsätta utvecklas för ett positivt företagsklimat. Staden 
behöver fortsätta sitt förbättringsarbete inom sin myndighetsutövning och behöver 
stärka förutsättningarna för näringslivet i alla stadsdelsområden, bland annat när det 
gäller trygga och attraktiva platser för företagens kunder och anställda. 

Stadsledningskontoret konstaterar att nämnder och bolagsstyrelser som exempelvis 
exploateringsnämnden, fastighetsnämnden, miljö- och hälsoskyddsnämnden, 
socialnämnden, stadsbyggnadsnämnden, trafiknämnden och Stockholm Business 
Region i sitt löpande arbete har etablerade kommunikationsvägar och rutiner för 
möten och samarbeten med företag vilket ger god insikt i näringslivets behov som 
staden i helhet drar nytta av.  

Stadsledningskontoret instämmer i att Stockholm behöver ett gott företagsklimat för 
att utvecklas som attraktiv stad med stark sysselsättning. Stadsledningskontoret 
bedömer att flera av insatserna som föreslås i motionen redan bedrivs utifrån 
nämndernas och bolagsstyrelsernas uppdrag när det gäller exempelvis dialog och 
möten mellan stad och näringsliv. I stadens många dagliga kontakter med näringslivet 
i tillstånds- och tillsynsärenden, upphandlingar, samverkansformer och 
företagsdialoger får staden en viktig förståelse för företagens vardag. 

Stadsledningskontoret anser att utformningen ett nytt råd för näringslivsarbete, i 
enlighet med motionärens förslag, bör föregås av en kartläggning innehållande 
frekvens, syfte, utbyte och resultat av befintliga samverkansformer, forum, dialoger 
och möten med näringslivet för att säkerställa att eventuella nya mötesplattformar 
mellan staden och näringslivet blir så effektiva som möjligt. 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 
beslutar att Motion om att inrätta Näringslivsforum Stockholm av Nike Örbrink (KD) 
besvaras med hänvisning till vad som sägs i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 
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Farsta stadsdelsnämnd 

Farsta stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 13 juni 2024 följande. 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande, till 
kommunstyrelsen som svar på en motion från Nike Örbrink, Kristdemokraterna, 
om att inrätta ett Näringslivsforum i Stockholms stad. 

Farsta stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 7 maj 2024 har i huvudsak 
följande lydelse. 

Förvaltningen instämmer i att Stockholms företagsklimat är av stor vikt för hela rikets 
näringsliv.  

Kommunfullmäktige beslutade 2020-05-25 om att inrätta en stadsövergripande 
näringslivspolicy, som gäller från och med 2020 till och med innevarande år 2024. 
Näringslivspolicyn syftar till att lägga fast en gemensam riktning för stadens 
näringslivsarbete för stadens nämnder och bolagsstyrelser. Ambitionsnivån med 
nuvarande policy är hög. År 2025 ska Stockholm ha Sveriges bästa företagsklimat. 

Näringslivspolicyn definierar inriktning och ansvarsområden för stadens 
näringslivsarbete och policyn gäller för stadens samtliga nämnder och bolag och 
förvaltas av stadsledningskontoret. 

Kommunstyrelsen genom stadsledningskontoret leder och samordnar stadens 
strategiska näringslivsarbete, klargör ansvar, har uppföljningsansvar samt föreslår 
större satsningar. En styrgrupp för näringslivsfrågor under stadsdirektörens ledning 
leder stadens strategiska näringslivsarbete med representanter från relevanta nämnder 
och bolag. 

Policyn ska utvärderas och revideras under innevarande år och förslag till ny policy är 
under arbete vid stadsledningskontoret. 

Förslag till ny näringslivspolicy kommer därefter att skickas på remiss. 

Förvaltningen har inga synpunkter i frågan om inrättande av Näringslivsforum som 
råd under kommunstyrelsen. 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd 

Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 29 augusti 
2024 följande. 

Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

Ersättaryttrande av Lolita Lovén Johnsen (KD), se Reservationer m.m. 
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Hägersten-Älvsjö stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 7 augusti 2024 
har i huvudsak följande lydelse. 

Stadsdelsförvaltningens näringslivsarbete är nära kopplat till platssamverkan och 
platsaktivering. Där medverkar bland annat fastighetsägare och lokala 
företagarföreningar, men även enskilda företag. Förvaltningen anser att grunden för 
ett gott samarbete med det lokala näringslivet är att det finns lokala 
företagarföreningar som kan representera näringslivet. På många platser finns inga 
sådana, och de som finns har delvis svårt att få en fungerande verksamhet. I 
Hägersten Älvsjö stadsdelsområde finns företagarföreningar i Liljeholmen, Västberga 
och Västertorp. Tidigare fanns det även en i Älvsjö, men den har lagts ner. De lokala 
företagarföreningarna har svårt att få aktiva medlemmar och förvaltningen försöker 
stödja dem på olika sätt. 

Motionären föreslår att ett centralt näringlivsråd inrättas under kommunstyrelsen, för 
att föra en formaliserad dialog mellan staden och det lokala näringslivet. Ett centralt 
näringslivsråd kan vara bra, men förvaltningen anser framför allt att det skulle 
behövas en bättre central samordning och styrning av det lokala näringslivsarbetet i 
staden, och att de lokala företagarföreningarna skulle behöva mer stöttning för att 
finnas kvar.  

Förvaltningen föreslår att nämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 

Södermalms stadsdelsnämnd 

Södermalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 13 juni 2024 
följande. 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen 

Reservation av Lars Rottem Krangnes (C) och Jonas Nilsson m.fl. (M), se 
Reservationer m.m. 

Ersättaryttrande av Erik Ehrs (KD) som instämde i reservation anförd av Lars 
Rottem Krangnes (C) och Jonas Nilsson m.fl. (M), se Reservationer m.m.  

Södermalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 29 april 2024 har i 
huvudsak följande lydelse. 

Förvaltningen ser positivt på att näringslivsfrågor får ökad uppmärksamhet inom 
staden. Att föra kontinuerlig dialog med näringsidkare främjar både näringsidkarna 
och Stockholms stads invånare. Stadsledningskontorets näringslivsenhet arbetar 
aktivt kring näringslivsfrågor tillsammans med Stockholm Business Region. 
Förvaltningen kan inte ta ställning till om ett nyinrättat Näringslivsforum skulle 
förbättra detta arbete.  
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Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 

Barnrättsanalys 

Förvaltningen uppfattar inte att ”Motion om att inrätta Näringslivsforum Stockholm” 
ger direkta eller indirekta konsekvenser för barn. En vidare barnrättsanalys genomförs 
därför inte. 

Jämställdhetsanalys 

Förvaltningen uppfattar inte att ”Motion om att inrätta Näringslivsforum Stockholm” 
ger direkta eller indirekta konsekvenser för förvaltningens målgrupper beroende på att 
de är kvinnor/flickor eller män/pojkar. En vidare jämställdhetsanalys genomförs 
därför inte. 

Stockholms Stadshus AB 

Stockholms Stadshus AB:s yttrande daterat den 27 augusti 2024 har i huvudsak 
följande lydelse. 

Koncernledningens synpunkter 

Koncernledningen anser att det är angeläget att arbeta med näringslivsfrågor inom 
Stockholms stad. Kontinuerlig dialog med näringslivet främjar stadens utveckling.  

Koncernledningen konstaterar att det pågår ett arbete med att uppdatera Stockholm 
stads näringslivspolicy. Policyn förväntas komma på remiss från 
stadsledningskontoret under 2024. Som ett komplement till policyn tas även en 
etableringsstrategi fram.  

Underremiss 

Stockholms Business Region AB (SBR):s yttrande daterat den 24 september 2024 
har i huvudsak följande lydelse. 

Stockholm Business region har i egenskap av stadens näringslivs- och 
destinationsbolag daglig kontakt och dialog med näringslivet och dess företrädare 
genom bland annat branschdialoger, informationsträffar och företagsbesök samt via 
etableringsservice, nyföretagar-/startupevent och hållbarhetsdialoger. Bolaget 
ansvarar för planering och genomförande av Finansborgarrådets halvårsvis 
återkommande Näringslivsluncher där företagsrepresentanter bjuds in till samtal om 
aktuella ämnen. Medverkan anpassas efter ämne.  

Bolaget utvecklar löpande formerna för strukturerad dialog med näringslivet. Ett 
exempel på detta i närtid är framtagande av ny systematik gällande företagsbesök. 
Idag möter även övriga bolag, förvaltningarna och stadsdelarna i Stockholms stad 
näringslivet på flera sätt, i olika sammanhang och i en mängd olika roller, till 
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exempel som myndighet, servicegivare, kund, markägare och samarbetspartner. 
Formerna för dialog är både informell och formaliserad.  

Vikten av goda förutsättningar för företagande, ett gott företagsklimat, beskrivs i 
stadens näringslivspolicy 2020-2024. Policyn ska revideras av Stadsledningskontoret 
under innevarande år. Företagsklimatet är avgörande för stadens utveckling, fler 
arbetstillfällen, ökad skattekraft och ökad välfärd. God dialog är grunden till ett gott 
företagsklimat - att näringslivsperspektivet och insikten om företagens villkor samt 
dess betydelse är en naturlig del av stadens arbete. Det är genom dialog och 
samverkan som nya lösningar och perspektiv hittas och utvecklingen drivs framåt. 
För ett starkt företagsklimat är det därför fortsatt viktigt att bjuda in och föra dialog 
med aktörer som vill driva utveckling tillsammans med Stockholms stad. 

Näringslivet i Stockholm är generellt positivt inställda till dialog och att bidra till 
utvecklingen av staden. I Svenskt näringslivs attitydundersökning ”Lokalt 
företagsklimat” efterlyser de svarande företagen i Stockholm en förbättrad förståelse 
för företagande hos kommunens beslutsfattare och en än bättre dialog mellan 
kommunen (förtroendevalda och tjänstepersoner) och företagare. 
Stockholmsföretagens omdömen gällande information, bemötande och tillgänglighet i 
NKI-mätningen Öppen jämförelse (SKR) är i mångt och mycket positiva även om 
förbättringspotential finns.  

Bolaget är positivt till att förtroendevalda och tjänstepersoner både har informell och 
formaliserad dialog med näringslivet. Idag finns ett antal dialogforum uppbyggda och 
inom staden återfinns till exempel näringslivsråd på stadsdelsnivå. Därtill har 
exempelvis Region Stockholm nyligen tillsatt ett näringslivsråd av mer informell 
karaktär.  

Bolaget ser initialt tre viktiga aspekter att säkerställa vid ett eventuellt inrättande av 
Näringslivsforum Stockholm: rätt näringslivsrepresentation gällande branscher och 
storleksklasser då företag och branscher ofta ser olika behov och perspektiv i 
sakfrågor samt att överväga om ett stadigt forum kan omhänderta alla frågeställningar 
och perspektiv eller om forumet ska anpassas till innehåll efter behov, att forumet 
kompletterar och inte ersätter befintliga strukturer för dialog samt en väl avvägd 
intern representation där relevanta tjänstepersoner även deltar.  

Bolaget ser en stor förtjänst för stadens bolag och förvaltningar att säkerställa att 
konsekvenser av beslut inkluderar näringslivets behov och förutsättningar. Detta 
skulle fördjupa förståelsen för näringslivets behov och besluts påverkan på 
näringslivets förutsättningar samtidigt som de ger en god grund för vidare dialog 
kring stadens utveckling, respektive parts roll och förutsättningar.  

Bolaget gör sammantaget bedömningen att förutsättningarna för Näringslivsforum 
Stockholm skulle behöva utredas närmare samt att den reviderade näringslivspolicyn 
behöver färdigställs. 
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SäkerhetsBranschen 

SäkerhetsBranschens yttrande daterat den 23 augusti 2024 har i huvudsak följande 
lydelse. 

Säkerhetsbranschen har tagit del av motionen om att inrätta Näringslivsforum 
Stockholm och vi har följande synpunkter på förslaget. 

Som branschorganisation är vi måna om att vara partipolitiskt obundna, men vi ser 
positivt på initiativ som resulterar i ökad samverkan mellan näringsliv och det 
offentliga, då vi anser att ett nära samarbete leder till att även näringslivets behov 
beaktas i beslutsprocesser. Vi ser dessutom att det finns goda exempel på hur 
samverkan mellan näringslivet och det offentliga har en positiv inverkan även på 
trygghet- och säkerhetsfrågor. 

Stockholms näringsliv är en viktig del av Sveriges ekonomi och har en betydande roll 
för landets arbetsmarknad och framtida tillväxt. Vi anser att förslaget kan bidra till att 
stärka dialogen och samarbetet mellan staden och det lokala näringslivet.   

Vi instämmer i att Näringslivsforum bör bestå av både förtroendevalda och externa 
representanter för att säkerställa en bred och representativ dialog. Vi ser gärna ett 
förtydligande kring vilka de externa representanterna är och hur de väljs. 

Sammanfattningsvis anser vi att motionen har god potential och vi ser gärna att 
kommunfullmäktige överväger att ge kommunstyrelsen i uppdrag att inrätta 
Näringslivsforum Stockholm som ett råd under kommunstyrelsen. 

Transportföretagen 

Transportföretagens yttrande daterat den 29 april 2024 har i huvudsak följande 
lydelse. 

Transportföretagen är bransch- och arbetsgivarorganisation för den samlade 
transportnäringen. Utan transporter stannar staden oavsett om vi pratar om person- 
eller varutransporter.  

I en växande stad finns det en kamp om gatuutrymmet, det är många som ska samsas 
på en begränsad yta. Det gör det än viktigare med goda relationer och samverkan 
mellan näringslivet och kommunen. Vi ser också att det finns behov av att stärka 
relationerna mellan näringslivet och staden och att staden har en god och tidig dialog 
med näringslivet inför beslut som har påverkan på näringslivet i Stockholm.  

Mot denna bakgrund ställer sig Transportföretagen bakom motionen om att inrätta ett 
Näringslivsforum. 
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Reservationer m.m. 

Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd 

Ersättaryttrande av Lolita Lovén Johnsen (KD) 

Jag välkomnar att stadsdelsförvaltningen bekräftar det behov som vi kristdemokrater 
har identifierat, nämligen att det krävs ett bättre och mer centralt arbete för 
Stockholms lokala näringsliv. Vi var med och tog ett första steg för ett mer 
företagsvänligt Stockholm i och med framtagandet av stadens första 
näringslivspolicy. Nu vill vi ta nästa steg för Stockholms bästa. Det åligger oss ett 
stort ansvar som politiker i landets huvudstad att ansvarsfullt förvalta och förbättra 
förutsättningarna för Stockholms företagare.  

Genom att inrätta ett centralt näringslivsråd får staden ett tydligt forum att föra dialog 
med i företagarfrågor, såväl vid tillkomst av nya stadsdelar som trygghetsfrågor och 
andra angelägna frågor för stadens företagare. Ett näringslivsråd skulle involvera det 
lokala näringslivet och ge en tydlig plats i de kommunala processerna. 

Södermalms stadsdelsnämnd 

Reservation av Lars Rottem Krangnes (C) och Jonas Nilsson m.fl. (M) 

1. Att tillstyrka motionen 

2. Att därutöver anföra 

Det är glädjande att förvaltningen ser positivt på motionärens förslag att inrätta ett 
näringslivsforum och att näringslivsfrågor då får ökad uppmärksamhet. Vi delar 
motionärens syn att Stockholms företagsklimat är avgörande för jobbskapande och 
Stockholms centrala roll för rikets ekonomiska välmående och framåtskridande. 
Hundratusentals stockholmare när sig av den privata sektorn och förhoppningsvis kan 
det bli ännu fler som kan tryggas goda anställningar. Stockholmarna förtjänar en 
politik som tar detta på allvar och försöker tänka framåt. Ett näringslivsforum skulle 
kunna förenkla, systematisera och kanalisera dialogen mellan lokala näringslivet och 
staden. Bland annat genom att kunna fungera som remissinstans och ha representanter 
från både näringsliv och politik. Förslaget är värt att testa och utvärdera då målet är 
vitalt.
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